

<b>Møte:</b>	<b>Medvirkning forprosjekt – 01 Døgnområder somatikk voksne – Nye Rikshospitalet</b>	<b>Prosjekt:</b>	<b>Nye Aker og Nye Rikshospitalet</b>
<b>Saksnr:</b>	123017	<b>Dok.dato:</b>	24.05.2022
<b>Møtedato:</b>	13.05.2022 / start kl 0830 – slutt kl 1130	<b>Sted:</b>	Forskningsparken
<b>Referent:</b>	Kari-Ann Valbø	<b>Neste møte:</b>	Uke 36-37 2022

#### Deltakere/mottakere:

Navn	Funksjon	Organisasjon	Tilstede
Tale Røisgaard	Sykepleier	Gruppeleder	X
Grethe Solvang	Sykepleier	Fagperson	X
Nina Ommundsen	Overlege	Fagperson	X
Mahtab Mirzaie	Sykepleier	Fagperson	-
Marianne Holter	Sykepleier	Fagperson	X
Linda Lindviksmoen	Sykepleier	Fagperson	-
Stian Austad Haug	Spesialsykepleier	Verneombud	X
Solveig Håbetsås, Fagforb.	Sykepleier	Tillitsvalgt	-
Rita Helen Jensen, NSF	Sykepleier	Tillitsvalgt	X
Eva Tumidajewicz, NFF	Fysioterapeut	Tillitsvalgt	-
Phuong Phuong Diep, YLF	Legespesialist	Tillitsvalgt	X
Frøydis Løvberg Lien	-	Brukerrepresentant	X
Trine Ertzeid	Fagkoordinator	Nye OUS	X
Thomas Pryssing	Fasilitator	HSØ PO	X
Kari Ann Valbø	Referent	HSØ PO	X
Berit Haugen	Rådgiver utstyr	Prosjekteringsgruppen	-
Tone Overaa	Arkitekt	Prosjekteringsgruppen	X
Elisabeth Saatvedt	Arkitekt	Prosjekteringsgruppen	X
Lydia Jakovlievic	Observatør	Smittevern, OUS	X
Erik Ringerike	Observatør	NOM, Nye OUS	X

Rolf Stark	Observatør	Logistikk	
------------	------------	-----------	--

Nr. (møtenr. punktnr)	Evt. romfnr.	Beskrivelse – aksjon:	Ansvar:	Frist:	Status:
03-00		<p><b>Velkommen og agenda for dagens møte v/gruppeleder OUS</b></p> <p>Møtet er det tredje i en serie på fire i hovedaktivitet D som skal gå frem til høsten 2022 og som skal ivareta medvirkning i gruppe 01 Døgnområde somatikk voksne – Nye Rikshospitalet.</p> <p><b>Agenda</b></p> <ol style="list-style-type: none"> <li>1. Godkjenning av referat fra medvirkningsmøte D2</li> <li>2. Gjennomgang av utsendt materiale</li> <li>3. Gjennomgå gjenstående punkter fra referatet og tilbakemeldingene D2</li> <li>4. Oppsummering og aksjonspunkter til avklaring</li> <li>5. Veien videre</li> </ol>			
03-01		<p><b>Godkjenning av referat fra medvirkningsmøte D2</b></p> <p>Ingen kommentarer til referatet og det godkjennes i møtet.</p>	Gr.leder	I møtet	Lukket
03-02		<p><b>Gjennomgang av utsendt materiale</b></p> <p>Fasilitator informerte kort om materialet som ble sendt ut i forkant av møtet, og vedlegg ang. pasientflyt og romliste er ment som oppslagsverk for gruppen når de jobber videre.</p> <p>Arkitekt gikk gjennom presentasjon av funksjonsområdet med hovedvekt på de endringer som er gjort siden møte D2. I tillegg til de endringer i funksjonsområdet ble det også informert om endringer som er gjort i tekniske sjakter, trappesjakt og heis i J1.</p> <p>Hovedprinsippet med «sengeslange» i vest i hver lamell, støttefunksjoner i midtkjernen og personalareal mot øst er jobbet videre med siden forrige møte.</p>	<p>HSØ-PO</p> <p>HSØ-PG</p>	<p>Informasjon</p> <p>Informasjon</p>	

Nr. (møtenr. punktnr)	Evt. romfnr.	Beskrivelse – aksjon:	Ansvar:	Frist:	Status:
		<p>Siden siste møte er det etablert tre like «stempler» for støtterom i midtsonen i bygget. Innplassering av teknisk areal er optimalisert og gitt bedre mulighet for hensiktsmessig innplassering av funksjonsareal i bl.a. J1.</p> <p>Det som er beskrevet som rødt sengeområde er plassert i J1. Der er det 12 vanlige sengerom, 6 intermediærsenger (IMT) og 6 isolat, hvorav ett er luftsmitte. Det er lagt inn heis og trappesjakt lengst øst i J1, og beholdt en heis i kjernen ved J1.</p> <p>I grønt sengeområdet som er plassert i J2 og J3 er det 20 vanlige sengerom, 6 intermediærsenger og 4 isolat. Her er også areal for farmasitun plassert pr. i dag. IMT-plassene er her plassert i J3.</p> <p>I blått sengeområde i J4 er det 16 vanlige sengerom, hvorav 2 store og 7 isolat, hvorav ett er luftsmitte. Etter tilbakemeldinger fra forrige møte er isolatene flyttet nærmere heis og midtkjernen i bygget. På plan 8 og 10 er romplassering ganske lik, mens på plan 9 er det noe annerledes på grunn av enhet for rehab i J4.</p> <p>På plan 9 i blått sengeområde er det pr. i dag planlagt for rehabiliteringavdeling og det er programmert med 9 sengerom samt ett isolat. Alle sengerom i rehab er større en standard sengerom.</p> <p>Videre er det, jvf. tilbakemelding fra medvirkningsmøte D2, også tilføyd og innplassert et antall stillerom på alle tre plan for døgnområdene.</p>			

Nr. (møtenr. punktnr)	Evt. romfnr.	Beskrivelse – aksjon:	Ansvar:	Frist:	Status:
		<p>Overganger bygg J og eksisterende bygg: Det informeres om at «tårnbygget» lengst øst i J1 er et kommunikasjonstårn mellom nye bygg og eksisterende bygg. I plan 4 er det direkte overganger mellom byggene.</p> <p>Kommentarer og innspill fra gruppen fremkommer i punkt 03-03 under.</p>			
03-03		<p><b>Gjennomgang gjenstående punkter fra referatet og tilbakemeldingene D2</b></p> <p>SENGEOMRÅDER</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Intermediærrom (IMT):</b> Fagkoordinator ber om at skissen for IMT-cluster presenteres for gruppen og hvordan dette er tenkt som standardrom. HSØ-PO bemerker at det fortsatt er en medvirkningsprosess på dette, som nå er i slutfasen, dvs. skissen er fortsatt et utkast. Det stilles spørsmål om behovet for 3 dører inn til arealet fra korridor? Fagkoordinator svarer ut at dørene mellom sengeplassene er til personale og ikke til senger, og det skal være mulig å bruke dette arealet også til enkelterom ved behov. MVG vurderer umiddelbart at IMT-clustret har en hensiktsmessig utforming.</li> <li>• <b>Støtterom:</b> MVG bemerker at det vurderes at det fortsatt er for lange avstander til støtterommene(desinfeksjon/lager), dvs. for lang avstand fra ytre vestlige del av lamellene og inntil midtkjernen i bygget. Verneombud påpeker at det er viktig med nærhet til støttefunksjonene for IMT-rommene, med tanke på driften og arbeidsoppgavene så vil det være vanskelig med for lange avstander. Gruppen diskuterer løsninger for hvordan kortere avstand til støttefunksjonene kan løses. Det etterspørres om det hvor mange av isolatene har dekontaminator og om det er mulig å gjøre om et av de to badene i IMT-cluster til desinfeksjonsrom?</li> </ul>	HSØ-PG/PO		Informasjon

Nr. (møtenr. punktnr)	Evt. romfnr.	Beskrivelse – aksjon:	Ansvar:	Frist:	Status:
		<p>Arkitekten opplyser at det pr. nå er planlagt at ca. 50% av isolatene har dekontaminator som standard. Det er ikke mulig å gjøre om bad i IMT-cluster til desinfeksjon.</p> <p>Det avtales at de 50% dekontaminator på isolater fastholdes, men at arkitekt ser på muligheter for å etablere dekontaminator i ett bad pr. IMT-kluster (3 senger pr. kluster).</p> <p>Videre ser arkitekt på supplerende muligheter i forhold til desinfeksjon i de lameller/områder som ikke har IMT-senger - eksempelvis om isolatene da kan legges lenger mot vest i blått sengeområde for å redusere avstand til desinfeksjonsrom.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Isolater:</b> For å redusere lang avstand til støttefunksjoner for standard sengerommene vurderes det om isolatene skal flyttes helt mot vest i lamellene i J4 i plan 8 og 10 (og evt. 9). Medvirkningsgruppen kommer med tilbakemelding om ønsker til utforming av området.</li> <li>• <b>Stillerom:</b> Gruppeleder bemerker at det er ønske fra medvirkningsgruppen (MVG) at stillerom ligger i tilknytning til arbeidsrom. I grønt område J3 er det ønskelig at stillerom byttes med rent lager, tøy som ligger tett ved arbeidsstasjonen. I tillegg mener noen at det er lite hensiktsmessig med mange små stillerom - heller færre men større stillerom. MVG kommer med forslag om noe av stilleroms-areal skal gjøres om til færre og større stillerom.</li> <li>• <b>Vindu/dagslys:</b> - Gruppen etterspør om vinduene er mulig å åpne og samtidig sikre slik at de er funksjonelle for driften? Arkitekten svarer at det vil være vindu i rom med dagslyskrav, men det er ikke nødvendigvis mulig å åpne vindu. Dette jobbes det videre med i detaljprosjektet.</li> </ul>	<p>HSØ-PG</p> <p>HSØ-PG/PO</p> <p>Gruppeleder</p> <p>Gruppeleder</p> <p>HSØ-PO</p>	<p>Neste møte</p> <p>07.06.2022</p> <p>07.06.2022</p>	<p>Informasjon</p> <p>Åpen</p> <p>Åpen</p> <p>Informasjon</p>

Nr. (møtenr. punktnr)	Evt. romfnr.	Beskrivelse – aksjon:	Ansvar:	Frist:	Status:
		<ul style="list-style-type: none"> <li><b>Arbeidsstasjoner:</b> Det stilles spørsmål fra gruppen om det er noen arbeidsstasjoner som bare har 3 arbeidsplasser? Fagkoordinator svarer at arbeidsstasjon indre og ytre er standardrom med fastsatte fire midlertidige arbeidsplasser i indre og to i ytre. MVG spør samtidig om mulighet for å flytte arbeidsstasjon i grønt sengeområde? MVG kommer med forslag om endring for plassering av arbeidsstasjon i forbindelse med tilbakemelding.</li> </ul> <p>Verneombudet stiller spørsmål om arealstørrelse på hver arbeidsplass og er bekymret for hvor mange ansatte som skal bruke arbeidsstasjonene og hvordan blir kapasiteten i arealet? Fagkoordinator svarer at det er vanskelig å si noe om eksakt antall som skal ha sitt daglige virke så lenge vi ikke den endelige virksomhetsplasseringen og driftsmodell (eksempelvis mer dokumentasjon på sengerommet) er besluttet ennå. Videre er det tale om midlertidige arbeidsplasser arbeidsstasjonene.</p> <p>Fagkoordinator informerer om at antall arbeidsstasjoner i dette prosjektet er økt i forhold til i andre prosjekter, og det er nettopp erfaringer i andre prosjekt som gjør at dette er prioritert. Det er nå eksempelvis 4 arbeidsstasjoner i grønt område med 30 sengeplasser og dette er en økning i forhold til antall i dagens Rikshospital. Videre er det innplasseret stillerom samt en del kontorer fra den felles kontor-puljen på alle plan i døgnområdene.</p> <p>HSØ-PO bemerker at hvis MVG ønsker fler arbeidstasjoner, dvs. ønsker omprogrammering av areal innenfor rammen, skal en eventuell omfordeling av areal i Nye RH meldes inn via Nye OUS.</p>	<p>Gruppeleder</p>	07.06.2022	Åpen
		<ul style="list-style-type: none"> <li><b>Kontor/møterom:</b> MVG spiller inn at det vurderes at det er for lite kontorareal i døgnområdene i forhold til behov. Fagkoordinator informerer om at de andre kontorarealene ikke er fordelt på de ulike fagområdene</li> </ul>	<p>Gruppeleder/ Fagkoordinator</p> <p>Fagkoordinator</p>	07.06.2022	<p>Åpen</p> <p>Informasjon</p>

Nr. (møtenr. punktnr)	Evt. romfnr.	Beskrivelse – aksjon:	Ansvar:	Frist:	Status:
		<p>ennå, og at det i døgnområdene er flere antall kontorplasser sett i forhold til andre fagområder. Videre er det plassert en del areal fra den felles kontorpulje i døgnområder. I plan 5 og plan 11 er det en del kontor og møterom som alle kan bookes. Det vil også være flere møterom i bygg M/N og i eksisterende som vil bli lagt inn i det felles bookingsystemet for møterom.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Toaletter:</b> Verneombudet etterspør antall toaletter som er lagt inn for ansatte og mener at det er for få slik som det er fremlagt i dag. Arkitekt informerer om at det er krav fra Arbeidstilsynet som skal følges i forhold til dette. Antall og plassering av toaletter vil jobbes videre med i bl.a. detaljprosjektet.</li> <li>• <b>Balkonger:</b> MVG etterspørres om det vil være balkonger i enden av lamellene? Arkitekten svarer at det pr. nå er ikke planlagt med balkonger i bygningen.</li> <li>• <b>Lager:</b> Fagkoordinator etterspør om det er nok lager i grønt sengeområde med tanke på at lagerareal her er det samme som i rødt og blått sengeområde som har færre senger? Det foreslås at grupperom (fra felles kontorpulje) tas ut og at det programmeres et undersøkelsesrom i stedet - som på sikt potensielt også kan konverteres til eksempelvis lager. Medvirkningsgruppen melder tilbake om man ønsker denne endring av lagerareal i tilbakemelding.</li> <li>• <b>Grønt sengeområde:</b> Det etterspørres om grønt sengeområde er tiltenkt ett eller flere fagområder? Fagkoordinator svarer at dette sengeområdet kan brukes av to fagområder som er lik i drift og da med felles støttefunksjoner.</li> <li>• <b>Venteområde/Salong:</b> Gruppen etterspør areal for mottak av pasienter? Fagkoordinator informerer om konseptet som jobbes med for å</li> </ul>	<p>HSØ-PG</p> <p>HSØ-PG/PO</p> <p>Gruppeleder</p> <p>Fagkoordinator</p> <p>Fagkoordinator</p>	<p>07.06.2022</p>	<p>Informasjon</p> <p>Informasjon</p> <p>Åpen</p> <p>Informasjon</p> <p>Informasjon</p>

Nr. (møtenr. punktnr)	Evt. romfnr.	Beskrivelse – aksjon:	Ansvar:	Frist:	Status:
		<p>omdisponere opphold/spis til vente/mottaksrom. Dette er ikke landet ennå, og håper å presentere dette konseptet i møte D4.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Farmasitun/medisinnisjer:</b> Fagkoordinator informerer om at selve arealet for farmasitun og medisinnisjer er besluttet 2021, men funksjonen og selve konseptet jobbes det med å utvikle. Gruppen spør samtidig om det er besluttet om farmasitun også skal inn i eksisterende bygg? Fagkoordinator svarer at dette er det foreløpig ikke tatt noe endelig beslutning på.</li> <li>• <b>Rørpost:</b> Det er nå planlagt med fire rørposter på hvert plan. Plassering av disse vil jobbes med, hvor blant annet to skal plasseres i nærheten av PNA-rommene.</li> </ul> <p>ENHET FOR REHABILITERING:</p> <p>Gr.leder har sendt inn bekymringsmelding i forkant av møtet til Nye OUS om at areal for rehabiliteringsområdet ikke er forsvarlig i forhold til drift eller pasientgruppen. Det beskrives at dette er en spesiell enhet med en pasientgruppe som krever tilrettelagte forhold, og kan ikke ligge i nærhet til andre enheter. Verneombudet vil påpeke at det er viktig å ha fokus på de ansattes sikkerhet i denne enheten. Fasilitator etterspør om denne bekymringsmeldingen meldes som gruppeleder for medvirkningsgruppen eller fagperson fra enheten? Gruppeleder opplyser at det er som fagperson. Fagkoordinator informerer om at bekymringsmeldingen er mottatt og tatt opp med programleder. Denne enheten er utarbeidet etter romprogrammet slik det foreligger pr. i dag. Virksomhetsplasseringen er ikke endelig besluttet, og arealet kan derfor ikke oppjusteres konkret for ett fagområdes behov. Det er heller ikke avklart om denne enheten skal ligge i bygg J eller i eksisterende bygg.</p>	<p>Fagkoordinator</p> <p>HSØ-PG</p> <p>Fagkoordinator</p>		<p>Informasjon</p> <p>Informasjon</p> <p>Informasjon</p>



Nr. (møtenr. punktnr)	Evt. romfnr.	Beskrivelse – aksjon:	Ansvar:	Frist:	Status:
		<p>HSØ-PO etterspør mer konkret hva vil være utfordringene for denne pasientgruppen i dette området? Gruppeleder bemerker at plassering av enheten i J4 som utgangspunkt er hensiktsmessig. At sengerommene er større enn standardrom og at enheten kan skjermes/avgrensnes mot resten av sengeområdet – og på sikt evt. utvides i J4 – er også bra. Det er dog behov for at pauserom og kontor ligger nærmere enheten, med tanke på tilgjengelighet for ansatte. Treningsrom kan plasseres med nærhet, men utenfor enheten (idet pasienter til trening er i en fase hvor de godt kan gå ut av enheten). Lager kan også plasseres med nærhet, men utenfor enheten. Oppholdsrom for pårørende kan ligge der det er plassert i dag. Medvirkningsgruppen kommer med eventuelle supplerende innspill om ønsket til utforming av dette arealet. Arkitekt vurderer mulige løsninger med utgangspunkt i ovenstående.</p>	<p>Gruppeleder HSØ-PG</p>	<p>07.06.2022 Neste møte</p>	<p>Åpen Åpen</p>

Nr. (møtenr. punktnr)	Evt. romfnr.	Beskrivelse – aksjon:	Ansvar:	Frist:	Status:
03-04		<p><b>Oppsummering og aksjonspunkter til avklaring</b></p> <p><b>Oppsummering møte D3, Gr. 1 Døgn, voksne, somatikk NRH, 130522</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Plassering av noen av stillerommene er ønskelig å få nærmere arbeidsstasjon, og bytte om lager, rent tøy lengst vest i lamell, spesielt i grønt område. – Ansvar: HSØ-PG</li> <li>• Stillerom – Medvirkningsgruppen vurderer og kommer evt. med tilbakemelding om noe av areal til de små stillerom på 2 kvm gjøres om til færre og større stillerom. - ansvar: Medvirkningsgruppen</li> <li>• Plassering og antall av støtterom (desinfeksjon/lager). Vurderer mulighet for plassering av dekontaminator i ett av badene i hvert IMT-cluster (tre rom). I tillegg i blått område vurderes plassering av isolatene med dekontaminator lenger mot vest for å sikre kortere avstand mellom standard sengerom og støttefunksjonene i kjernen. – Ansvar: HSØ-PG</li> <li>• Antall kontor plasser – Dette vil være en egen prosess i regi av Nye OUS med fordeling av kontorareal senere i prosessen.</li> <li>• Bekymring fra gruppen om antall WC/HWCW til personalet. Dette vil følges opp i en egen prosess i en senere fase iht Arbeidstilsynets krav. – Ansvar: HSØ – PG</li> <li>• Bekymring fra <u>med.virk.gruppen</u> for antall arbeidsstasjoner.</li> <li>• Bekymringsmelding om at arealene for det som er tiltenkt p. i dag rehabilitering ikke er funksjonelt for denne pasientgruppen. Det utarbeides forslag til endring hvor treningssal og lager kan flyttes lenger øst fra enheten, og pauserom og kontor flyttes innenfor enheten. Samt at det må være mulig å avgrense området fra resten av blått område. Medvirkningsgruppen kommer med innspill om utforming for disse arealene og mulige løsninger vurderes.– Ansvar: Medvirkningsgruppen m/<u>gr.leder</u> og HSØ-PG</li> <li>• Isolat, kontaktsmitte kan vurderes å flytte helt mot vest i lamellene plan 8 og 10. Medvirkningsgruppen kommer med tilbakemelding.</li> <li>• Lagerareal i grønt område vurderes. Medvirkningsgruppen spiller inn om det er behov for endring av lagerareal. Det vurderes endring av grupperom (lysegult areal) til undersøkelsesrom som også kan brukes som lagerareal. – Ansvar: Medvirkningsgruppen</li> <li>• Konseptet opphold/spiserom er i prosess for å vurderes til vente-/mottaksareal av pasienter. Dette presenteres i neste medvirkningsmøte D4. – Ansvar: Nye OUS</li> </ul> <p>Alle parter starter så fort som mulig å arbeide med innspill fra møtet, som forberedelse til neste møte.</p> <p>OUS sender omforente tilbakemeldinger via gruppeleder til fagkoordinator Nye OUS innen fredag 3.juni 2022 innen kl 12:00, og fagkoordinator, Nye OUS sender oppsummert tilbakemelding til HSØ-PO innen tirsdag 7.juni kl. 12:00.</p>			
03-05		<p><b>Veien videre</b></p> <p>Etter møteserie 8 (D3) i medvirkningsprosessen i forprosjektet vil tilbakemelding vurderes og oppdateres/implementeres i materiale til D4 som tidligere .</p>			

Nr. (møtenr. punktnr)	Evt. romfnr.	Beskrivelse – aksjon:	Ansvar:	Frist:	Status:
		<p>Forprosjektrapporten Ferdigstilles til uke 37. Deretter vil forprosjektrapporten sendes til behandling i prosjektstyret for Nye Aker og Nye Rikshospital, styret i Oslo universitetssykehus og styret i Helse Sør-Øst. Beslutning (B4) er planlagt i styret i Helse Sør-Øst RHF innen utgangen av 2022.</p> <p>Samtidig med at forprosjektrapporten ferdigstilles utvikles løsninger videre som del av medvirkningsprosessen og avsluttes i aktivitet D (møte D3 og D4).</p> <p>Dette betyr at det kan være ulikt nivå på illustrasjoner og skisser i forprosjektrapporten og det materiale som legges frem i møte D4.</p> <p>Hva oppdateres etter 9. møteserie D4 Innspill og tilbakemelding fra D4 vurderes og tas videre med i detaljprosjektet (tentativt oppstart 2023)</p>			
03-06		<p><b>Eventuelt</b></p> <p>Verneombudet – verneombudet vil berømme gruppen for at klima i gruppen har fungert godt med tanke på at det har vært høyde for å være uenig, og at gruppeklima har fungert veldig bra. Samtidig når det kommer med innspill så gis det gode forklaringer dersom det ikke er mulig eller at det oppleves at innspill tas godt imot. HSØ berømmer også gruppen for et fint samarbeid.</p>			